

# Dr. Tina Ruseva

Unternehmerin, Autorin, Speaker, Festival Host

Dr. Tina Ruseva ist Gründerin und CEO von *Mentessa*, der Skill-basierten Plattform für Wissensaustausch in agilen Organisationen, und Initiatorin der größten Konferenz zur Zukunft der Arbeit in der DACH-Region, *Big & Growing*.



Tina studierte an der TUM und an der LMU in München Informatik und MBA, arbeitete u.a. für Microsoft, bevor sie 2009 ihren ersten Tech Start-up gründete.

Seitdem unterstützt sie die deutsche Gründerszene aktiv, u.a. als Mentorin, Jurorin, oder Expertin am European Innovation Council der Europäischen Kommission. Online setzt sie sich aktiv für eine erweiterte Sicht auf Diversity in der neuen Arbeitswelt ein.

---

# Tina Ruseva

Startup founder, Author, Speaker, Festival Host

Tina Ruseva is the founder and CEO of Mentessa, the skill-based community platform for the next age of organizations, and an initiator of the largest conference on the future of work in the DACH region, Big & Growing.

After studying Computer Science and business at Ludwig-Maximilian's University and TUM in Munich, she worked for Microsoft, and founded her first tech start-up in 2009.

Ever since, she has been an active member of the German startup scene, frequently supporting as a mentor, jury member, or as an expert advisor to the European Commission (European Innovation Council).



**Weitere Informationen:**

[tinaruseva.com](https://tinaruseva.com)

[linkedin.com/in/tinaruseva](https://linkedin.com/in/tinaruseva)

## Key Topics:

**New Work, Leadership, Diversity, Empowerment, Entrepreneurship**

## Press & Media (selection):



---

## Selected Coverage:

[New Work Stories Podcast \(Episode Nr.62 | 2020\)](#)

Unterwegs in edler Mission: Wie Unternehmen sinnorientiert handeln können

[Bits&Pretzels \(BlogPost | August 2020\)](#)

In metropolitan areas such as Munich there are dozens of offers for female founders because the topic is directly linked to social commitment, says Tina Ruseva and criticizes: "For this reason, providers often focus on PR, not on content."

[Xing Interview \(Interview | November 2019\)](#)

Purpose in der Arbeitswelt: „Die Suche nach dem Sinn ist ein Teil von uns“.

[Deutsche Welle \(Videobeitrag | Dezember 2012\)](#)

Video Beitrag: Einen Tag mit Tina Ruseva.

[DIE ZEIT \(Interview | Nr. 44/2011\)](#)

Das Spiel ihres Lebens, Gründerin im Portrait DIE ZEIT Nr. 44/2011